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BRMG.0012.28.2018/KSiB 
 

PROTOKÓŁ NR 70–4/2018 
 

Z posiedzenia Komisji Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, które odbyło się 
26 marca 2018 roku, a rozpoczęło się o godz. 16:00, w Sali Seana Lestera nr 003 
w Nowym Ratuszu przy ul. Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 
 

Na stan 7 (siedmiu) członków Komisji Strategii i Budżetu, w posiedzeniu 
uczestniczyło 7 (siedem) osób, czyli było quorum do podejmowania prawomocnych 
decyzji. 
 

Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załączniki nr 1 (lista 
członków Komisji) i nr 2 (lista gości) do protokołu. 
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu, prowadzący 
obrady, otworzył 70 posiedzenie Komisji, stwierdził quorum, a następnie powitał 
zebranych i poinformował, że porządek obrad został w terminie regulaminowym 
drogą elektroniczną wysłany do radnych - porządek stanowi załącznik nr 3 do 
protokołu. 
 
 

1. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia 
zgody na udzielenie pomocy finansowej jednostce samorządu terytorialnego 
celem prowadzenia wspólnej polityki kulturalnej Miasta – druk nr 1519.  
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

2. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej dla Samorządu Województwa Pomorskiego na 
rewaloryzację i adaptację Kościoła Św. Jana w Gdańsku na Centrum Św. 
Jana – druk nr 1514.  
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska  
 

3. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie określenia 
zadań, na które przeznaczone będą środki z Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2018 roku – druk nr 1520. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska  
 

4. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę 
Rady Miasta Gdańska w sprawie ustalenia zasad taryfowych, cen za 
przejazdy środkami gminnego transportu zbiorowego oraz wysokości opłat 
dodatkowych i opłat manipulacyjnych – druk nr 1537.  
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska  
 

5. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia 
woli objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym spółki 
Gdańskie Usługi Komunalne spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z 
siedzibą w Gdańsku – druk nr 1538.  
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska  
 

6. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę 
w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta 
Gdańska – druk nr 1546.  
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska  
 

7. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę 
w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2018 rok – druk nr 
1547. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska  
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8. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 

• Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały druk nr 1537 – 
zmieniający uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie ustalenia zasad 
taryfowych, cen za przejazdy środkami gminnego transportu zbiorowego oraz 
wysokości opłat dodatkowych i opłat manipulacyjnych (pkt 4 w porządku 
posiedzenia) został wycofany przez wnioskodawcę.  
 

• W związku z powyższym Przewodniczący zaproponował, aby w to miejsce 
wprowadzić projekt uchwały zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w 
sprawie powierzenia Prezydentowi Miasta Gdańska uprawnień w zakresie 
ustalania wysokości niektórych cen i opłat za usługi komunalne o charakterze 
użyteczności publicznej oraz za korzystanie z gminnych obiektów i urządzeń 
użyteczności publicznej – druk nr 1540.                           

     
Głosowanie za zmianą w porządku obrad:  
4 za - jednogłośnie 
 

Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie całego porządku 
posiedzenia z przyjętymi zmianami. 
 

Głosowanie:  
4 za – jednogłośnie 
 

PUNKT – 1 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia zgody 
na udzielenie pomocy finansowej jednostce samorządu terytorialnego celem 
prowadzenia wspólnej polityki kulturalnej Miasta – druk nr 1519. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
29 marca 2018 r. – sprawa BRMG.0006.76.2018). 
 

Pani Ewa Adamska – Kierownik Referatu ds. Mecenatu Kultury w Biurze 
Prezydenta ds. Kultury w imieniu wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały. 
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie, z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 1519. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Ewę Adamską – Kierownik Referatu ds. Mecenatu 
Kultury w Biurze Prezydenta ds. Kultury, w wyniku przeprowadzonego głosowania, 
jednogłośnie - 4 głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w 
druku nr 1519. (Opinia nr 70-4/348-16/2018).  
 

PUNKT – 2 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej dla Samorządu Województwa Pomorskiego na rewaloryzację 
i adaptację Kościoła Św. Jana w Gdańsku na Centrum Św. Jana – druk nr 1514. 
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(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
29 marca 2018 r. – sprawa BRMG.0006.71.2018). 
 

Pani Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych w 
imieniu wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały. 
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie, z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 1514. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Izabelę Kuś – Zastępcę Dyrektora Wydziału 
Programów Rozwojowych, w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 4 
głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1514. 
(Opinia nr 70-4/349-17/2018). 
 
Pan Bartosz Piotrusiewicz – Prezes Zarządu Gdańskie Usługi Komunalne Sp. z o.o. 
Jako przedstawiciel Sejmiku Województwa Pomorskiego chciałem bardzo 
serdecznie państwu podziękować za ten zbożny gest.   
 

PUNKT – 3 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie określenia 
zadań, na które przeznaczone będą środki z Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2018 roku – druk nr 1520. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
29 marca 2018 r. – sprawa BRMG.0006.77.2018). 
 

Pan Marcin Męczykowski – Zastępca Dyrektora ds. programów społecznych w 
Miejskim Ośrodku Pomocy Rodzinie w imieniu wnioskodawcy przedstawił projekt 
uchwały.  
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję. 
 

Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Jaka dokładnie kwota zostanie przeznaczona na eliminowanie tych barier?   
 
Pan Marcin Męczykowski – Zastępca Dyrektora ds. programów społecznych w 
Miejskim Ośrodku Pomocy Rodzinie 
Na likwidację barier to jest 680 tysięcy zł.  
 

Następnie, z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, przewodniczący poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 1520. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Pana Marcina Męczykowskiego – Zastępcę Dyrektora ds. 
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programów społecznych w Miejskim Ośrodku Pomocy Rodzinie, w wyniku 
przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 4 głosami za, pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały, zawarty w druku nr 1520. (Opinia nr 70-4/350-18/2018). 
 

PUNKT – 4 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę Rady 
Miasta Gdańska w sprawie powierzenia Prezydentowi Miasta Gdańska uprawnień 
w zakresie ustalania wysokości niektórych cen i opłat za usługi komunalne o 
charakterze użyteczności publicznej oraz za korzystanie z gminnych obiektów i 
urządzeń użyteczności publicznej – druk nr 1540. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
29 marca 2018 r. – sprawa BRMG.0006.97.2018). 
 

Pan Piotr Kryszewski – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej w 
imieniu wnioskodawcy przedstawił projekt uchwały.  
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję. 
 

Pan Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Czy ten druk ma jakiś związek z tym drukiem wycofanym?  
 
Pan Piotr Kryszewski – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Nie. 
 
Następnie, z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, przewodniczący poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 1540. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Pana Piotra Kryszewskiego – Zastępcę Dyrektora 
Wydziału Gospodarki Komunalnej, w wyniku przeprowadzonego głosowania, 4 głosami 
za, przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się, pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1540. (Opinia nr 70-4/351-
19/2018). 
 

PUNKT – 5 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia woli 
objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym spółki Gdańskie Usługi 
Komunalne spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku – 
druk nr 1538. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
29 marca 2018 r. – sprawa BRMG.0006.95.2018). 
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Pan Jan Michalski – przedstawiciel Wydziału Polityki Gospodarczej, w imieniu 
wnioskodawcy przedstawił projekt uchwały. Poprosił również pana prezesa zarządu 
spółki o kilka zdań na temat przygotowań do realizacji od 1 kwietnia zadań spółki.  
 

Pan Bartosz Piotrusiewicz – Prezes Zarządu Gdańskie Usługi Komunalne Sp. z o.o. 

Panie przewodniczący to pierwsze to jest dla mnie wielki zaszczyt, żeby móc dla 
państwa tą spółkę robić i śmiem twierdzić, że dzisiaj w przededniu objęcia w 
obsługę sektora VI śmiem twierdzić, że jesteśmy najlepiej przygotowaną spółką w 
Gdańsku do tego rodzaju zadań. Po pierwsze dlatego, że mamy świetnych ludzi. 
Mamy komplet zatrudnionych ludzi, którzy teraz podlegają wszelkiego rodzaju 
szkoleniom, a tak jak tutaj siedzimy obecnie już się szkolą na sektorze, żeby 
wjechać w każdą ulicę, po której mają jeździć i każdego punktu gromadzenia 
odpadów, sprawdzić każdy klucz, każdą kartę wjazdu tak, żeby po 1 kwietnia żaden 
z mieszkańców Gdańska mieszkający w tym sektorze nie pozostał bez należytej 
obsługi. Po drugie w tym tygodniu kończymy rozstawianie wszystkich pojemników 
niezbędnych w sektorze VI, a jest to zadanie z dwóch kontraktów. Jedno to jest już 
podpisane pomiędzy spółką a miastem oraz przetargu, który spółka wygrała z 
największymi graczami na rynku oferując 30% tej ceny, którą oferowali konkurenci 
i to już tylko i wyłącznie na tym przetargu można powiedzieć, że miasto Gdańsk ma 
ok 4 mln zł oszczędności w stosunku do tego, co by zapłaciło, gdyby GUK-u nie 
było. Także była to ze wszech miar słuszna decyzja już na samym starcie. Mamy 
dostarczonych już 25 z 28 zamówionych pojazdów, w tym wszystkie śmieciarki, 
które mają obsługiwać sektor VI. Sześć pojazdów z tego to są pojazdy dwu 
segregacyjne ze specjalnie zamówionym wrzutem bocznym tak, żeby żaden 
mieszkaniec Gdańska, przynajmniej w sektorze VI nie miał wątpliwości po co się 
segreguje, bo jest taka miejska legenda, że nie ważne co pan wrzuci i tak jedno 
wychodzi. Tutaj absolutnie wiadomo, że te dwie frakcje są z dwóch różnych miejsc 
wrzucamy i nie ulegają zmieszaniu. Ponadto zamówiliśmy jeszcze i już są 
dostarczone dwa rotopresy i specjalne śmieciarki do odbioru frakcji biologicznej z 
takim bębnem w środku, nie wiem, czy państwo mieliście okazję oglądać taki filmik 
z prezentacji tego sprzętu, to są śmieciarki tak zaprojektowane, że nie muszą 
jeździć pół pełne po mieście, bo dotychczas był ten problem, że ten materiał pół 
płynny zwłaszcza na podjazdach się czasami ulewał na tych podjazdach z tych 
śmieciarek i chcieliśmy zoptymalizować ten koszt transportu, dlatego zamówiliśmy 
te właśnie śmieciarki i jeszcze taka śmieciarka mini, nazywamy ją kruszyna i 
kruszyna obsługuje przede wszystkim ul. Kartuską, bo tam są niskie wjazdy do 
bram. Mówię to po to, żeby państwu uświadomić, że bardzo mieliśmy przemyślany 
ten sektor. Zakupiliśmy sprzęt, który idealnie pasuje, garnitur absolutnie szyty na 
miarę i nie ma nic zbędnego. Dodam, że trzy pojazdy czyli dwie śmieciarki dwu 
segregacyjne i myjka zostały zakupione z oszczędności z pierwszego przetargu. 
Udało nam się uzyskać świetne ceny i jeszcze pięcioletnią gwarancję na to co 
obniży koszty funkcjonowania spółki w 4 i 5 roku. Zawsze pozostajemy do państwa 
dyspozycji. Jeżeli państwo mielibyście jakieś uwagi mówiąc, że jesteśmy najlepiej 
przygotowaną spółką nie mówię, że nie może być jakiś potknięć. Zawsze jak się 
wchodzi na nowy sektor zawsze mogą być jakieś potknięcia, także liczymy też na 
państwa czujność. Jeżeli państwo zauważycie jakieś nieprawidłowości to 
oczywiście zawsze jestem pod telefonem i zawsze spółka jest od tego, żeby takie 
zadania skorygować coś co może działać nieperfekcyjnie. Mam nadzieję, że 
wywiążemy się z tych zadań powierzonych w sposób perfekcyjny. Zapraszamy 
państwa do naszej siedziby na ul. Konną 35. To jest zaraz za rogatkami Gdańska, 
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ale siedziba, od razu mówię, siedziba spółki jest przy ul. Jabłoniowej, także 
wszystkie podatki, te skromne podatki, które zapłacimy z tego niewielkiego zysku, 
który został wynegocjowany w umowach będą odprowadzane w Gdańsku. Baza się 
buduje na terenie Zakładu Utylizacyjnego. Państwa zaprosimy wszystkich radnych 
na otwarcie, które będzie mniej więcej w okolicach czerwca. Przynieśliśmy 
państwu materiały, między innymi worki, które są rozwożone po sektorze VI, worki 
dla nieruchomości jednorodzinnych, worki do segregacji, zestaw worków na papier, 
na szkło i na plastyki.        
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję i zapytał czy gdyby, bo zawsze ten 
moment zmiany wiadomo, że mogą być jakieś potknięcia, czy mamy jakieś kanały 
informacyjne, do których mieszkańcy też mogą się zgłaszać? 
 
Pan Bartosz Piotrusiewicz – Prezes Zarządu Gdańskie Usługi Komunalne Sp. z o.o. 

Jest numer telefonu, który jest zarówno na naszej stronie, na funpage, zapraszam 
wszystkich państwa do polubienia Gdańskich Usług Komunalnych na facebooku. 
Tam są najlepsze informacje, wszystkie dane kontaktowe, na tych torbach, które 
trafią do domków. Oczywiście na naklejkach, taki bardzo charakterystyczny 
element, który nam towarzyszy to takie pikselki, które są na śmieciarkach, nie 
wiem, czy państwo zwróciliście uwagę. One się powtarzają na innych materiałach 
takich jak naklejki na pojemnikach. Tam też jest numer telefonu, ewentualnie 
strona i Qr kod, który można sobie zeskanować i trafić z informacją do nas.  
 
Pani Emilia Kosińska – Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska 
Terminy odbioru są takie same czy inne?  
 
Pan Bartosz Piotrusiewicz – Prezes Zarządu Gdańskie Usługi Komunalne Sp. z o.o. 

W siateczce jest harmonogram. Tam jest wszystko.  
 
Pani Emilia Kosińska – Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska 
Ja nie dostałam siateczki. Tylko same worki.  
 
Pan Bartosz Piotrusiewicz – Prezes Zarządu Gdańskie Usługi Komunalne Sp. z o.o. 

To z SUEZ-u pewnie. To konkurencyjna firma. 
 
Pani Emilia Kosińska – Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska 
Sektor VI. 
 
Pan Bartosz Piotrusiewicz – Prezes Zarządu Gdańskie Usługi Komunalne Sp. z o.o. 

Myśmy zawsze rozwozili w siatkach, ale jeżeli nie było to dostarczymy.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Pytania do uchwały, pan radny Andrzejczak.  
 
Pan Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Pytanie do uchwały, skąd ten aport, kosze na śmieci. Jak wygląda potem 
amortyzacja tego kapitału? Czy spółka będzie potem dopłacała, bo to rozumiem, 
jako środek trwały jest wnoszone do spółki. Pan prezes wspomniał o tej dotacji. 
Myśmy pod koniec roku 15 mln zł przekazali spółce i 2,5 mln zł rozumiem, że 
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zostało z tego oszczędności. Pytanie co jeszcze tam się składa na majątek spółki? 
Czy myśmy jeszcze coś wnosili wcześniej?  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Kapitał.  
 
Pan Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Kapitał to te 15 mln zł.    
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Na zakup taboru.  
 
Pan Bartosz Piotrusiewicz – Prezes Zarządu Gdańskie Usługi Komunalne Sp. z o.o. 
Dokładnie tak i ten kapitał został skonsumowany na zakup taboru. Z tych 
oszczędności zakupiliśmy dwie dodatkowe śmieciarki dwu segregacyjne, ponieważ 
nie mieliśmy pewności jak ten pierwszy przetarg wyjdzie. Jak rynek zareaguje na 
bardzo napięte terminy dostawy. Rynek mógł to próbować wykorzystać na naszą 
niekorzyść. Mieliśmy te oszczędności plus zakupiliśmy do tych dwóch śmieciarek 
jeszcze myjkę i co jest pewną nowością to jest myjka, która nie będzie tylko 
płukała, nie śmieciarko – myjka, która płucze łącznie od wewnątrz, ale myje cały 
pojemnik niezależnie od wielkości i cały pojemnik zamyka w środku i myje od 
wewnątrz i od zewnątrz łącznie z detergentami, także myślę, że to będzie dosyć 
istotna nowa jakość jeżeli chodzi o obsługę mieszkańców. Dosyć często narzekają 
mieszkańcy, widzimy na tym profilu w kontakcie z mieszkańcami, że narzekają na 
stan higieniczny tych pojemników zwłaszcza od zewnątrz, bo od wewnątrz nie 
widzą. Jakie kolejne pytanie było? 
 
Pan Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Ja bym jeszcze chciał o tych pieniądzach jeszcze porozmawiać, bo to jest wszystko 
ciekawe co pan prezes mówi. Kapitał teraz wynosi 24 mln zł.  
 
Pan Jan Michalski – przedstawiciel Wydziału Polityki Gospodarczej 
Będzie wynosił po wniesieniu tego aportu. 
 
Pan Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Ten aport to jest 6 mln 200 tys. zł. A wcześniej było 15 mln zł. To co myśmy 
jeszcze wnosili?   
 
Pan Jan Michalski – przedstawiciel Wydziału Polityki Gospodarczej 
Jeszcze kapitał z GIK.  
 
Pan Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Kontenery skąd mamy? To są te, które były? Czy myśmy zakupili poprzez GZDiZ? 
 
Pan Jan Michalski – przedstawiciel Wydziału Polityki Gospodarczej 
To są nowe kontenery, na które przetarg prowadziła spółka GUK w imieniu miasta i 
cele miasta.  
 
Pan Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Czyli wcześniej dostała dotacje na to?  
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Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
To miasto płaciło.  
 

Pan Bartosz Piotrusiewicz – Prezes Zarządu Gdańskie Usługi Komunalne Sp. z o.o. 
Myśmy jako pełnomocnik przeprowadzali ten przetarg, a wynikało to z konieczności 
wyposażenia całego sektora w nowe pojemniki.  
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Procedury przetargowe, bo wiedzą, jakie potrzebują pojemniki.  
 

Pan Bartosz Piotrusiewicz – Prezes Zarządu Gdańskie Usługi Komunalne Sp. z o.o. 
Z uwagi na to, że wszystkie pojemniki w sektorze VI należały do SUEZ-u, tak więc 
automatycznie trzeba było … 
 

Pan Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Czyli spółka przeprowadzała tą parametryzację, a myśmy zapłacili jako miasto.  
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Jakiś czas temu w mediach były ogłoszenia państwa, że jest nabór do pracy. Czy 
ten nabór już się udało przeprowadzić?  
 

Pan Bartosz Piotrusiewicz – Prezes Zarządu Gdańskie Usługi Komunalne Sp. z o.o. 

Udało się. Powiem tak, ten rodzaj działalności z uwagi na charakter tej pracy i 
musimy zakładać rotację, bo już wystąpiła w niewielkim stopniu, także logika jest 
taka, żeby zawsze trzymać ok 15 CV w tzw. banku, bo wiadomo, że różnie może 
być. Co do zasady rekrutację utrzymujemy w takim pół uśpionym stanie. Czyli 
mamy komplet. Mamy świadomość, że to może rotować w jakiś sposób. Mamy ok 15 
kandydatów na ewentualnie wakujące stanowiska i w razie potrzeby będziemy go 
odświeżać, natomiast na start firma ma pełen zespół przeszkolonych pracowników. 
Zasadnicza część z tych pracowników jest pracownikami z konkurencji i chcę przez 
to powiedzieć, że są to pracownicy posiadający doświadczenie zwłaszcza na tym 
sektorze.  
 

Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Jak długo trwa okres przeszkolenia jednego pracownika, który nabywa dopiero 
wiedzę?  
 

Pan Bartosz Piotrusiewicz – Prezes Zarządu Gdańskie Usługi Komunalne Sp. z o.o. 
Jedno to jest przeszkolenie na sucho, czyli z obsługi tych urządzeń, które są na 
stanowisku pracy, a potem to już szkolenie w boju. Tak staraliśmy się konstruować 
załogi, które będą jeździły, żeby nigdy nie było tak, że jest dwóch nowicjuszy i 
jeden doświadczony. Także każda załoga ma dominującą część tych pracowników, 
którzy mają doświadczenie w tej branży, mają doświadczenie w sektorze, żeby 
uniknąć, jak mówił Marszałek Żukow, rozpoznania bojem.    
 

Następnie, z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, Przewodniczący poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 1538. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Pana Jana Michalskiego – przedstawiciela Wydziału 
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Polityki Gospodarczej, w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 5 
głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1538. 
(Opinia nr 70-4/352-20/2018). 
 
Pan Bartosz Piotrusiewicz – Prezes Zarządu Gdańskie Usługi Komunalne Sp. z o.o. 
W imieniu mieszkańców sektora VI, u których w większości te pojemniki już stoją, 
bardzo państwu dziękuję.   
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Dziękuję bardzo. Życzymy powodzenia. 
 

PUNKT – 6 
 
Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – 
druk nr 1546. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
29 marca 2018 r. – sprawa BRMG.0006.103.2018). 
 
 

Pani Emilia Kosińska – Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska w imieniu 
wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały. 
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję i zapytał o Jamboree. 
 
Pan Łukasz Kłos – Pełnomocnik Prezydenta Miasta Gdańska ds. organizacji 
Europejskiego Jamboree Skautowego w 2020 roku  
Dalej pełnomocnik, tylko innej imprezy, ponieważ podpisaliśmy w zeszłym roku 
aneksy do umów, które miasto zawarło ze Związkiem Harcerstwa Polskiego na 
organizację imprezy o nazwie Europejskie Jamboree Skautowe, które ma się odbyć 
w 2020 roku w związku z czym przyszedł czas na zmiany w budżecie i 
porządkowanie pewnych kwestii, ponieważ w toku negocjacji niektóre rzeczy, 
które wcześniej były po stronie miasta przeszły do realizacji przez Związek 
Harcerstwa Polskiego i niektóre na odwrót, także porozumienia zawarte pomiędzy 
miastem Gdańsk i ZHP dla nas są lepsze, ponieważ dzięki negocjacjom więcej 
rzeczy musi wykonać ZHP na potrzebę tych imprez. Na chwilę obecną z działań, 
które się toczą, zresztą wracam dzisiaj z budowy, więc widać, że się dzieje. Jest 
budowana ulica Nowa Turystyczna, która będzie też elementem potrzebnym, żeby 
wykorzystać ją podczas zlotu, aczkolwiek to jest droga, która zawsze była w planie 
zagospodarowania przestrzennego i jest budowana z myślą o mieszkańcach. Poza 
tym jeszcze w zeszłym roku teren, który miasto w zeszłym roku miasto obsiało 
trawą została założona łąka na potrzeby tego zlotu i działania, które nas czekają na 
chwilę obecną to będzie podpisanie całej masy porozumień odnośnie chociażby 
zaopatrzenia tego terenu w energię elektryczną, w Internet, oczywiście odbiór 
śmieci również. Czekamy na postępowanie, które zostanie niebawem ogłoszone. 
Cały czas to przygotowanie do zlotu ze strony ZHP było olbrzymie i w tym 
momencie jest to okres, kiedy na dobrą sprawę ponosimy największe nakłady. 
Imprez a w roku 2020, która się odbędzie będzie już zorganizowana na 
przygotowanym, przystosowanym terenie, więc będzie nam o wiele łatwiej. Jeżeli 



10 

 

mają państwo jeszcze jakieś dodatkowe, szczegółowe pytania to jestem gotowy, 
żeby odpowiedzieć.   
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Dziękuję. Proszę o pytania do całego WPF-u lub do pana Pełnomocnika. Radny 
Andrzejczak.  
 

Pan Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Do WPF-u do kilku pozycji. Jeżeli chodzi o Budowlanych to chciałbym dokładnie 
wiedzieć, czy to chodzi o ten fragment Budowalnych, który będzie też finansowany 
z art. 16 i ten inwestor prywatny partycypuje czyli od ronda do Słowackiego i czy to 
była kwota już planowana, czy to jest przyspieszenie.  
 

Pani Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
To jest odtworzenie środków.  
 

Pan Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Kunszt Wodny też zwiększenie finansowania?  
 

Pani Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
To jest odtworzenie zaangażowanych umownych zobowiązań z zeszłego roku.  
 

Pan Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
To samo pytanie do zagospodarowanie wodami opadowymi te trzy miliony to to 
samo.  
 

Pani Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
W większości to są odtwarzane środki.  
 

Pan Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Monitoring Wód? To jest program nowy?  
 

Pani Emilia Kosińska – Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska  
Nowe przedsięwzięcie. W ubiegłym roku została podpisana umowa. Dotyczy Sopotu, 
Pruszcza i Gdańska. 
 

Pan Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
To jest międzygminna umowa?  
 

Pani Emilia Kosińska – Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska  
Tak, my jesteśmy partnerem. Partnerem wiodącym jest GIWK.   
 

Pan Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
W ramach tego projektu co będziemy określać? Jakie elementy?  
 

Pani Emilia Kosińska – Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska  
To są specyficzne nazwy tych piezometrów, które wchodzą w głąb ziemi i 
sprawdzają jakie jest zanieczyszczenie wód i czy można je dalej wykorzystać.  
 

Pan Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
W Oliwie to będzie?  
 

Pani Emilia Kosińska – Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska  
W Oliwie i Lipcach jeżeli chodzi o Gdańsk.  
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Pan Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Jeszcze do pana pytanie odnośnie Jamboree. Kiedyś też wzbudziło sensację pytanie 
dotyczące koszenia łąki tej, która była przygotowywana, dosyć duże środki były do 
wydania, były pytania pani radnej. Czy tą łąkę my dzierżawimy od jednego 
podmiotu, czy od kilku podmiotów? Na jak długi okres tam jest podpisana umowa? 
Co w ramach tego projektu jakie media? Jakie sieci? Czy jakie inne jeszcze 
elementy infrastruktury zostaną podłączone do tego terenu? Co w planie 
zagospodarowania w ogóle jeżeli chodzi o to miejsce, co mamy w planach 
zagospodarowania przestrzennego? Czy to potem wróci do stanu pierwotnego? Czy 
to też będzie łąka? Czy to będą jakieś tereny rolnicze? Czy to będą tereny 
podlegające jakiejś zabudowie?  
 
Pan Łukasz Kłos – Pełnomocnik Prezydenta Miasta Gdańska ds. organizacji 
Europejskiego Jamboree Skautowego w 2020 roku  
Na początku jak miasto szukało terenów według wytycznych Światowej Organizacji 
Skautowej to okazało się, że w granicach administracyjnych miasta to są jedyne 
tereny, które spełniają wymogi. Tereny należą do spółki Polan Hodowla i 
Nasiennictwo Ogrodnicze Gdańsk Wieniec, która prowadzi tam działalność rolną. Na 
chwilę obecną jest przewidywana zmiana w miejscowym planie zagospodarowania 
przestrzennego dopuszczająca jedynie tymczasowe ustawienie obiektów na 
potrzebę imprez, w związku z czym w ogóle nie ma mowy o zmianie funkcji tych 
terenów i o jakimkolwiek odrolnieniu, także tutaj ich funkcja pozostaje ta sama. W 
zeszłym roku podpisaliśmy aneks do umowy dzierżawy, na mocy której 
wprowadziliśmy strefę buforową, czyli obniżyliśmy tak na dobrą sprawę 
powierzchnię dzierżawionego terenu i powierzchnię łąki, ponieważ wprowadziliśmy 
na terenie miasteczka, tam gdzie będą naprawdę namioty łąkę, natomiast naokoło 
teren będzie obsiany kukurydzą albo bobikiem, które gwarantuje, że żadne 
maszyny w okolicach miasteczka harcerskiego jeździć nie będą. Miasto dzierżawi 
teren do roku 2020, ponieważ problemy z założeniem łąki w zeszłym roku były 
straszne, spadło naprawdę do lipca już normy roczne wody. Nie chcielibyśmy 
podejmować żadnych ryzyk jeżeli chodzi o stworzenie tej łąki. Prace dotyczące jej 
pielęgnacji zaczną się tak na dobrą sprawę, myślę, że od maja. Dzisiaj 
wizytowałem wyspę i widać, że ta trawa dopiero co wschodzi, więc jej koszenie się 
rozpocznie od maja. Po oddaniu tego terenu właściciel dalej zamierza prowadzić 
produkcję rolną. Zresztą plan zagospodarowania przestrzennego nawet nie 
dopuszcza innej możliwości. Jeżeli chodzi o sieci. Budowa ul. Nowej Turystycznej 
to jest budowa miejskiej drogi, aczkolwiek przy Nowej Turystycznej będzie 
możliwość podłączenia się do sieci wodno – kanalizacyjnej i to jest tak na dobrą 
sprawę wszystko. Infrastruktura wod. – kan. na terenie zlotowym będzie budowana 
przez harcerzy. Będzie to infrastruktura tymczasowa, którą oni zwiną po 
imprezach. Natomiast pozostałe zasilenia jeżeli chodzi o imprezę to część sceny i 
cześć, która jest dalej od linii wysokiego napięcia, która biegnie przez ten teren 
będzie podłączona do generatorów prądotwórczych. Natomiast druga część, czyli 
ok 1000 kWh zostanie podłączona z sieci średniego napięcia, które występuje na 
wyspie. Więcej nie planujemy żadnego przygotowania. Wszystko będzie miało 
charakter tymczasowy.     
 
Pan Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Jeszcze w uzupełnieniu. Pan powiedział, że ta łąka, nie wiem, czy dobrze 
zrozumiałem, była przewidziana pod zupełnie inną imprezę, parametry były pod 
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zupełnie inna imprezę, ale rozumiem, że państwo wcześniej jakieś nakłady ponosili 
jeszcze z tym związane i dlatego postanowiliście, żeby ten teren został dalej tam 
wskazany? Czy teraz są też jakieś inne kryteria jeżeli chodzi o organizację tej 
drugiej imprezy? Czy my ewentualnie moglibyśmy prosić o przesłanie do 
wiadomości Komisji tej umowy i tych warunków i tych zmian, które zaszły.  
 
Pan Łukasz Kłos – Pełnomocnik Prezydenta Miasta Gdańska ds. organizacji 
Europejskiego Jamboree Skautowego w 2020 roku  
Zmiany będą procedowane nawet teraz po dzisiejszych oględzinach tego terenu, bo 
będziemy aneksować tą umowę ze względu na fakt, że Związek Harcerstwa 
Polskiego dokładnie zna liczbę uczestników imprezy w roku 2018, czyli w roku 100-
lecia ZHP i umowa była skonstruowana w ten sposób początkowo, że zakładaliśmy 
różne tereny na różne imprezy. Jak wiadomo Światowe Jamboree, które się nie 
odbędzie wymagało 300 ha. Impreza w 2018 roku wymagała mniejszej powierzchni. 
W dobie ustaleń udało nam się wypracować rozwiązanie takie, które pozwoliło nam 
jeszcze zmniejszyć nieco powierzchnię, ale wprowadzając tą strefę buforową. Na 
początku ZHP po prostu chciało mieć tą pewność, że żadne prace rolnicze, bo to 
jest sierpień, okres żniw, nie będą prowadzone w momencie imprezy i zapewni to 
bezpieczeństwo, aczkolwiek, jak mówię, udało nam się wpaść na takie 
rozwiązanie, które dopuszcza wokół miasteczka gospodarki rolnej uprawy 
kukurydzy, tudzież bobiku, które nie wymagają zabiegów agrotechnicznych w tym 
terminie. Tak zostało to skalkulowane i zostały znalezione w ten sposób 
oszczędności.     
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Mam taką prośbę natury ogólnej, bo widzę, że ten temat tej imprezy wzbudza 
emocje wśród radnych od wielu miesięcy, żeby w momencie, kiedy państwo, bo 
wiemy, że w tej chwili trwają tam inwestycje, że kiedy minie ten kamień milowy i 
państwo powiedzą, że są w miarę gotowi, żeby zaprosić radnych na jakieś 
spotkanie, oczywiście wszystkich zainteresowanych. Ja prześlę taką informację, że 
jest możliwość wizytacji tego terenu. Wizyta na miejscu myślę, że też wiele 
tematów rozstrzygnie.   
 
Pan Łukasz Kłos – Pełnomocnik Prezydenta Miasta Gdańska ds. organizacji 
Europejskiego Jamboree Skautowego w 2020 roku  
Oczywiście, myślę, że to świetny pomysł. Po świętach w II połowie kwietnia, kiedy 
podpiszemy pozostałe porozumienia, które teraz planujemy aneksować, to 
będziemy mogli całą historię opowiedzieć, będzie na tyle fajna pogoda, że 
będziemy mogli na żywo temat omówić, pokazać co i jak i rozwiać wszelkie 
wątpliwości.  
 
Pani Teresa Wasilewska – członek Komisji 
Chciałam tylko zapytać pani Skarbnik jeżeli chodzi o te 3 mln zł na posadowienie 
tej sali gimnastycznej na Kowalach, czy są tam jakieś niespodzianki?  
 
Pani Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Były niespodzianki. Zresztą to nie jest cała kwota na to, ponieważ kolejną rzeczą z 
zakresu, który wpływa na tą cenę to jest zmiana funkcji w szkole, czyli 
rezygnujemy z przedszkola.   
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Pani Teresa Wasilewska – członek Komisji 
Ale tych problemów już nie ma tam jeżeli chodzi o posadowienie?  
 
Pani Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
W tym zakresie nie. To już jest opanowane. To już jest i w tej kwocie 3 mln zł to 
jest kwota ok 1 mln zł te sprawy związane z posadowieniem. W ogóle obserwujemy 
w Gdańsku przy kolejnych inwestycjach, które są w różnych miejscach, że w ogóle 
poziom wód gruntowych jest coraz wyższy i dokumentacje przygotowywane 2-3 
lata temu już dzisiaj są nieaktualne. Wykonawcy nie chcą nawet brać na siebie 
odpowiedzialności za prowadzenie inwestycji zgodnie z projektem widząc, co się 
dzieje w gruncie.  
 
Pani Teresa Wasilewska – członek Komisji 
Czyli na wodzie stoimy?  
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Chciałam dopytać czy ta szkoła w Kowalach to chodzi o tą w partnerstwie?   
 
Pani Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Tak.   
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
I tylko my dajemy tą kwotę?  
 
Pani Emilia Kosińska – Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska  
Wszyscy. Tam jest współfinansowanie.  
 
Pani Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Te 3 mln zł to jest łączna wartość. W naszym przypadku to będzie trzydzieści kilka 
procent ostatecznie, tylko w tej chwili rezerwujemy środki, żeby można było 
procedować aneksy z wykonawcą, ale umowami partnerskimi rozliczymy się. 
 
Pani Teresa Wasilewska – członek Komisji 
Od września rusza. Szkoda, że pani radna nie była z nami tam.   
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Dopytuję dlaczego jest ta kwota jakby nie tylko nasza część jest zabezpieczana 
tylko my zabezpieczamy do…  
 
Pani Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Do procedowania aneksów i wyprowadzenia w odpowiednich proporcjach umów 
partnerskich. Jeśli partnerzy nie rozliczą się z nami to po prostu więcej naszych 
dzieci będzie chodziło do szkoły w ostateczności, ale na razie wola jest taka, żeby 
utrzymać udział dzieci taki jaki pierwotnie zakładano.   
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Mam jeszcze taką jedną uwagę pani Skarbnik. Pytanie natury ogólnej. Jesteśmy w 
ostatnich dniach epatowani różnymi kwestiami związanymi z kosztami delegaci, 
gdzieś tam media dopytują. Rozumiem, że to łatwo jest wywieść, bo tam jest 
wszystko zsumowane, pokazane jakie są koszty delegacji i tych najwyższych 
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urzędników, ale także różnego szczebla w mieście, ale później mamy posiedzenie 
Komisji, gdzie właśnie otwieramy budżet i WPF i widzimy mnóstwo różnego rodzaju 
programów, które pewnie właśnie z tych wyjazdów wynikają, które są dla miasta 
pozyskane. Potem widzimy, że tu jest pół miliona, tam jest milion, 100 tys. zł, itd. 
Łatwo jest czy radnym czy do mediów wysłać takie zestawienie ile te delegacje 
kosztują, a czy jesteśmy w stanie zrobić takie zestawienie z drugiej strony czyli ile 
miasto zyskuje przez to, że mamy różnego rodzaju wyjazdy międzynarodowe i 
potem to ma swoje odzwierciedlenie właśnie w zbieraniu takich projektów, które 
możemy właśnie realizować poprzez budżet, bo to są wymierne kwoty.  
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Pan już poruszał sprawę delegacji służbowych związanych z projektami. Tak, my 
możemy zebrać te informacje dotyczące wyjazdów, ale tylko z projektów.   
 

Pani Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Czy to nie jest pytanie w ogóle o wartość projektów międzynarodowych jakie 
realizujemy?  
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Tak, ale w tych projektach są te wyjazdy. Więc oczywiście często jest tak, że nasz 
wkład jest tylko 15%, a 85% jest to wkład ze środków unijnych i przede wszystkim 
to jest w tych projektach edukacyjnych dotyczących też wyjazdów nauczycieli, 
uczniów, ale też w innych projektach rowerowych, tych miękkich.  
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Zależy mi też na tym, żeby pokazać drugą stronę medalu, to znaczy, że dużo 
zyskujemy.  
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Poproszę koordynatorów, żeby przy realizacji obecnych projektów, żeby wykazali 
jaki jest udział delegacji i w jakich tematach były wyjazdy poszczególnych 
pełnomocników.  
 

Pan Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Może uzupełnić, że wyjazdy kosztowały 10 tys. zł, a przyszły pieniądze z projektów 
to jest 5 mln zł. O to nam chodziło zeszłym razem.  
 

Pani Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
W projektach międzynarodowych jest to, że są rozliczone pensje urzędników, 
którzy tak czy siak są zatrudnieni, mają płacone pensje tak czy inaczej i środki 
wydatkowane i środki z umów o pracę są też refundowane. A czasami są jeszcze 
koszty pośrednie, które przewyższają … 
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Jeżeli chodzi o delegacje to już jest inna kwestia.  
 

Pani Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Delegacje powodują, że są realizowane projekty o dużej wartości.  
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Chodzi mi o to, że to jest wymierna korzyść dla mieszkańców, którą można pokazać 
w budżecie czy w WPF-ie. Ilość zdobytych środków wielokrotnie przewyższa to co 
wydajemy na to, żeby te środki zdobyć.  
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Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Przekaże maila do wszystkich jednostek, które realizują projekty o przedstawienie 
nam materiałów do każdego projektu, który obecnie jest realizowany i dostaniecie 
państwo zbiorczo. 
 
Pani Beata Wierzba – Wiceprzewodnicząca Komisji 
W tej samej kwestii chciałam powiedzieć, projekt ERASMUS-a ponoszą koszty 
delegacji, ale ERASMUS przewiduje w 100% i pokrywa i każda wizyta to jest 575 
Euro bez względu na te wizyty studyjne ponadnarodowe. Jest to koszt zapewniony 
przez Unię.    
 
Pani Emilia Kosińska – Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska  
To jest ryczałt.  
 
Pani Beata Wierzba – Wiceprzewodnicząca Komisji 
To będzie wykazane jako delegacja, ale my jako miasto Gdańsk nie ponosimy 
żadnych kosztów, a zyskujemy, bo to jest wartość dodana.  
 
Pan Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Chodzi ci też o to ile jest delegacji refundowanych w ogóle?  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
One są w większości albo w 100% albo w 85%. 
 
Pan Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
A jak my podajemy informację publiczną, że wiceprezydent tyle wydał, a inny tyle, 
to jest suma summarum, czy to są już te koszty, które my fizycznie ponieśliśmy czy 
wszystkie razem poniesione łącznie z dopłatami unijnymi?  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Podajemy wszystkie koszty. Nie tylko te, które poszły z kasy miasta tylko ile 
kosztowała delegacja w całości.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Mam nadzieję, że wszyscy czujemy o co chodzi w tym temacie.  
  
Następnie, z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, przewodniczący poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 1546. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Emilię Kosińską – Zastępcę Skarbnika Miasta 
Gdańska, w wyniku przeprowadzonego głosowania, 6 głosami za, przy 0 głosach 
przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, 
zawarty w druku nr 1546. (Opinia nr 70-4/353-21/2018). 
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PUNKT – 7 
 

 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2018 rok – druk nr 1547. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
29 marca 2018 r. – sprawa BRMG.0006.104.2018). 
 
 

Pani Emilia Kosińska – Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska w imieniu 
wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały. Powiedziała m. in, że w Wydziale 
Gospodarki Komunalnej zwiększa się plan wydatków o 14 mln 982 tys. zł, z tego 5 
mln 22 tys. zł dla Gdańskiego Zarządu Nieruchomości Komunalnych. Jest to dotacja 
przedmiotowa przeznaczona na remonty budynków mieszkalnych. 3 mln 750 tys. zł 
zwiększamy kwotę dla Wydziału Gospodarki Komunalnej z przeznaczeniem na 
zapłatę faktur grudniowych za obsługę odpadów komunalnych w VI sektorze i 2 mln 
zł kwota również dla Wydziału Gospodarki Komunalnej i jest to nowy wydatek tego 
rzędu w związku ze zmianą ustawy Prawo Wodne. Dotychczasowe opłaty za 
korzystanie ze środowiska zmieniły charakter tej opłaty i miasto zabezpiecza środki 
w kwocie 2 mln zł za usługi wodne. To jest taki rodzaj opłat, który spółka Gdańskie 
Wody powinna ponieść z tego względu, że pozwolenia wodno – prawne są, to 
znaczy odbiorcą tych pozwoleń są Gdańskie Wody, ale ze względu na niekorzystną 
formę płatności, ponieważ spółka wystawiała faktury z tytułu rekompensaty za 
swoje usługi i płatność chcemy zostawić tutaj w Urzędzie, żeby dodatkowo nie były 
one obarczone podatkiem VAT, bo gdybyśmy zostawili w spółce to droższe byłyby 
te opłaty o podatek VAT. Stąd nasza propozycja, żeby te opłaty zostawić w 
Wydziale Gospodarki Komunalnej, stąd jest to szacunkowa kwota, ale 
pozostawienie w spółce byłoby o ten VAT droższe. Jest to nowa forma. Nie 
wiadomo jak to się jeszcze rozstrzygnie, bo spółka Polskie Wody z tego co wiadomo 
nie jest jeszcze przygotowana do wystawiania nowych decyzji na te pozwolenia 
wodno – prawne, niemniej jednak z taką kwotą możemy się w tym roku spotkać, 
będzie nas to tyle kosztowało prawdopodobnie.      
 
Pan Bartosz Piotrusiewicz – Prezes Zarządu Gdańskie Usługi Komunalne Sp. z o.o. 
Jest administracja, które została wyjęta przez obecnie rządzących naszym 
kochanym państwem z administracji wojewódzkiej, czyli administracji 
podlegającej samorządowi wojewódzkiemu. Z naszych informacji wynika, że 
panuje niesamowity bałagan w spółce Polskie Wody do tego stopnia, że nawet 
obniżono uposażenia pracownikom pracującym w dotychczasowej administracji 
samorządowej, także pytanie jak to będzie funkcjonowało. Na dzisiaj jest 
niesamowicie potężny rozgardiasz jeżeli chodzi o funkcjonowanie tej administracji 
w spółce Polskie Wody łącznie ze sporem co do wypłaty 13-tek, które spółka nie 
chce wypłacić pracownikom, także tutaj różnych fajerwerków można się 
spodziewać.   
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję. 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Na razie otrzymujemy informacje o opłatach stałych. Dostaliśmy już na 100 tys. zł, 
natomiast gro dużych obciążeń będzie dotyczyło opłaty zmiennej i nie wiemy czy w 
tym roku ta opłata będzie, czy w roku następnym się skumuluje. Jest to dla nas 



17 

 

problem dlatego zabezpieczamy jako składkę u nas w mieście mimo, że 
rzeczywiście tak jak powiedziała pani Skarbnik informacje przychodzą do naszej 
spółki Gdańskie Wody.   
 
Pani Emilia Kosińska – Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska  
I kwoty były dużo niższe. Do tej pory te opłaty środowiskowe były szacowane na ok 
400 tys. zł, ale w związku ze zmianą ustawy Prawo Wodne spółka szacuje, że te 
kwoty po prostu wzrosną. Dzisiaj jest to stałe, ale za chwilę będą zmienne i nie 
wiadomo czy te 2 mln zł też zabezpieczy te pozwolenia na ten rok.   
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
To jest nasz dodatkowy koszt, który musimy z budżetu ponieść.  
 
Pani Emilia Kosińska – Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska  
Tak, dodatkowy koszt. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Mamy jakieś przychody w tym zakresie?   
 
Pani Emilia Kosińska – Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska  
Nie mamy.  
 
Pan Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
My ponosimy te opłaty jako miasto. 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Nie ma odpłatności za wody opadowe.  
 
Pan Bartosz Piotrusiewicz – Prezes Zarządu Gdańskie Usługi Komunalne Sp. z o.o. 
Jeżeli można zwrócić państwa uwagę na rzecz, która również wynikła z obrad 
sejmiku województwa pomorskiego, że według naszej wiedzy spółka Polskie Wody 
nie ma zabezpieczonych stosownych środków na niezbędne prace melioracyjne na 
ten rok na tereny położone depresyjnie, co dotyczy części powierzchni Gdańska. 
Moja sugestia osobista, może nie do końca do Komisji, ale do innych komisji Rady 
Miasta również, do pochylenia się i zwrócenia się do spółki Polskie Wody, żeby 
zapytać co dostajemy w zamian jako Gmina. Na ile są zabezpieczone środki, na ile 
są zabezpieczone pieniądze na te prace, których wymagają stosowne instalacje 
wodne i melioracyjne na obszarze miasta Gdańska. Po to ta opłata jest, żeby 
utrzymać to. 
 
Pani Emilia Kosińska – Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska  
Ale ta opłata jest zaskakująca, bo nikt takich wysokich kwot nie spodziewał się.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Czy pani Skarbnik chciałaby jeszcze coś dopowiedzieć do budżetu?  
 
Pani Emilia Kosińska – Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska  
Nie. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Proszę o pytania.  
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Pan Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Jeszcze do opłat prawa wodnego. Rozumiem, że są to opłaty jakie my wnosimy 
jako Gmina w różnych opodatkowanych przez te Wody Polskie czy przez ustawę 
urządzeń czy … 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
To nie jest od urządzeń. To są opłaty nakładane na tych, którzy otrzymali 
pozwolenia wodno – prawne. W imieniu Gminy Miasta Gdańska pozwolenia wodno – 
prawne otrzymywała, występowała nasza spółka Gdańskie Wody. Część tych 
pozwoleń była wystawiana na nasze jednostki organizacyjne typu Gdański Zarząd 
Nieruchomości Komunalnych i te opłaty są właśnie od tych pozwoleń wodno – 
prawnych, które były wydawane albo bezpośrednio na jednostki organizacyjne 
gminy albo w imieniu Gminy.     
 
Pan Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Jeszcze do tego pytanie. Jest też gigantyczny problem z tym kto będzie w zasadzie 
ten podatek ściągał od innych podmiotów.  
 
Pani Emilia Kosińska – Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska  
Mówi pan o płacie retencyjnej. 
 
Pan Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Tak. I tam z tego co też rozmawialiśmy to istnieje problem z tym, że ten odpis, 
który spółka państwowa będzie robiła dla naszej spółki…  
 
Pani Emilia Kosińska – Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska  
Nie. To jest inna sprawa. Opłaty retencyjne to jest nowy rodzaj dochodu. Jest to 
zadanie zlecone, gdzie miasto będzie mogło zatrzymać sobie 10% dochodów jako 
dochód własny. Natomiast 90% będzie zobowiązane oddawać. Te 10% nie wystarczy 
nawet na obsługę.  
 
Pan Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
I co w tym zakresie? Co ustawa przewiduje w tym zakresie jeżeli nie wystarczy?  
 
Pani Emilia Kosińska – Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska  
Musi Wojewoda dać dotację na utrzymanie tego zadania.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
On nie da tej dotacji, dlatego, że to jest ustawowe…  
 
Pan Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Od kiedy to w ogóle wchodzi?  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
To już weszło do 1 stycznia tego roku.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Chciałbym jeszcze raz wrócić do tego mechanizmu, bo chciałbym to dokładnie 
zrozumieć. O pozwolenia występowała u nas spółka Gdańskie Wody, natomiast my, 
w związku z tym nowym podatkiem zdecydowaliśmy, że nie będzie płacić tego 
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podatku spółka ze środków własnych, tylko zostawiamy to z punktu widzenia WGK, 
żeby nie płacić podatku VAT?   
 

Pani Emilia Kosińska – Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska  
Normalnie było to kosztem dla spółki i jak spółka chciała przenieść na miasto swój 
koszt to wystawia fakturę, gdzie jest zobowiązana naliczyć podatek VAT. Żeby tego 
uniknąć to chcemy, żeby te pozwolenia wodno – prawne, żeby były płacone przez 
Urząd Miejski.   
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Występujemy do Polskich Wód z pismem, żeby te pozwolenia wodno – prawne, 
mimo, że były na spółkę wydawane, żeby płaciło bezpośrednio miasto, bo to było w 
imieniu miasta. I mamy te środki zarezerwowane jako składka, którą będziemy 
płacić do Polskich Wód.  
 

Pan Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Będziemy płacić 5 razy wyższy podatek niż dotychczas.  
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
To nie jest podatek. To jest opłata, aczkolwiek podlega ordynacji podatkowej.    
 

Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Czyli ona była tylko się zwiększyła. 
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Była opłata, która nie podlegała ordynacji podatkowej. Miała całkowicie innych 
charakter, natomiast teraz jeżeli podmiot, na który było wydane pozwolenie wodno 
– prawne, i na które przyszła informacja o wysokości tej opłaty nie zapłaci tej 
opłaty to wówczas w formie decyzji będzie nałożona, będzie postępowanie 
przeprowadzone w myśl ordynacji podatkowej i nałożona ta opłata. Jej 
windykacja, egzekucja będzie podlegała przepisom też ordynacji podatkowej. Czyli 
nie idzie do sądu, tylko do Urzędu Skarbowego.  
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Dziękuję. Mam pytanie dotyczące GZNK. Jest dotacja ponad 5 mln zł na remonty i 
chciałem się dowiedzieć fizycznie ile za zostanie lokali wyremontowanych?  
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
W tym roku zabezpieczyliśmy ponad 8 mln zł dotacji dla Gdańskiego Zarządu 
Nieruchomości Komunalnych, Gdański Zarząd miał wyremontować 300 lokali 
mieszkalnych. Natomiast z uwagi na to, że została złożona aplikacja w roku 
ubiegłym do programu KAWKA i otrzymaliśmy też dofinansowanie z programu 
KAWKA. To Gdański Zarząd Nieruchomości Komunalnych jako wkład własny przyjął 
też naszą dotację i my po prostu uzupełniamy te brakujące środki, te 5 mln zł, aby 
Gdański Zarząd zrealizował zaplanowane wcześniej remonty lokali.   
 

Pan Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Na Dolnym Mieście te kilkanaście kamienic.  
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Tego nie wiem, ale wiem, że ma przewidziane wyremontowanie ok 300 lokali 
mieszkalnych.  
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Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Dziękuję. Czy są jeszcze jakieś pytania?  
 
Pani Teresa Wasilewska – członek Komisji 
Wielkość małego osiedla.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
To są mieszkania, które wymagają np. dostosowania dla celów socjalnych, bo też 
są realizowane remonty, ponieważ to dokapitalizowanie, które dajemy TBS-owi 
Motława i innym TBS-om z Funduszu Dopłat to przekazujemy mieszkańcom naszych 
zasobów do TBS-ów, a w zamian remontujemy i przeznaczamy lokale socjalne dla 
mieszkańców, którzy są w kolejce oczekującej.  
 
Pani Teresa Wasilewska – członek Komisji 
To jest z 5 bloków nie za dużych mieszkalnych. 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Tak, ale to nie są aż takie znaczące dopłaty, aby dostosować.  
 
Pani Teresa Wasilewska – członek Komisji 
Ale sam fakt udostępnienia mieszkańcom tyle mieszkań.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Za każdym mieszkaniem jest jakaś rodzina. Proszę, pani radna.  
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Jeszcze dopytam o te pozwolenia wodno – prawne. Czy one dają gminie możliwości 
wydawania pozwoleń na prowadzenie tej działalności w sensie po Motławie pływa 
jakiś mały jachcik turystyczny i z tego przychodzą jakieś dochody dla Gminy?   
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Nie.  
 
Następnie, z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, przewodniczący poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 1547. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Emilię Kosińską – Zastępcę Skarbnika Miasta 
Gdańska, w wyniku przeprowadzonego głosowania, 6 głosami za, przy 0 głosach 
przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, 
zawarty w druku nr 1547. (Opinia nr 70-4/354-22/2018). 
 

PUNKT – 8 
 

Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 

 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Chciałbym kilka spraw technicznych dotyczących posiedzeń komisji ustalić. W 
kwietniu sesję mamy w poniedziałek 23 –go, więc moja propozycja jest taka, żeby 
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nie robić posiedzenia komisji 16-go w poniedziałek, tylko, żeby zrobić gdzieś pod 
koniec tygodnia tuż przed sesją i chciałem państwu zaproponować środę, czwartek 
albo piątek.  
 
Pani Beata Wierzba – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Mi piątek odpada.  
 
Pan Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
W środę mam Sport i Rewizyjną.  
 
Pan Wojciech Błaszkowski – członek Komisji 
W środę mam Edukacji. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
To w czwartek. W kwietniu robimy Komisję 19-tego o godz. 16-tej w czwartek. To 
jest pierwsza sprawa. Druga sprawa, pani przewodnicząca Wierzba prosi, żeby 
komisję, wiem, że daleko wybiegam, żebyśmy zrezygnowali z Komisji, która została 
zaplanowana na 10 września. Ona dotyczyła wniosków do budżetu. Przeniesiemy to 
posiedzenie pewnie na 3-go września. 
 
Pani Beata Wierzba – Wiceprzewodnicząca Komisji 
3-go jest rozpoczęcie roku szkolnego.     
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Ustalimy na posiedzeniu sierpniowym kiedy się spotkamy we wrześniu. Więc 
informuję, że 10-tego września nie będzie posiedzenia Komisji, a na posiedzeniu 
sierpniowym ustalimy dokładnie, kiedy się spotkamy w sprawie wniosków do 
budżetu, chociaż będzie to budżet roku 2019, kiedy już będzie realizować go 
przyszła Rada Miasta. 
 
Pani Beata Wierzba – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Chciałam bardzo podziękować, bo od tego zależała konferencja międzynarodowa.   
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Mamy jeszcze korespondencję. Pierwsza to Zarząd Dzielnicy Orunia – Św. Wojciech 
– Lipce wnosi o dofinansowanie wyjazdu młodzieży w dzielnicy Orunia – Św. 
Wojciech – Lipce uczęszczających do Domu Sąsiedzkiego przy ul. Gościnnej 14, 
gdzie prowadzone jest centrum aktywizacji społecznej (CAS) dla młodzieży 
zagrożonej wykluczeniem społecznym. Jedyne co możemy zrobić to skierować do 
Prezydenta z zapytaniem. Wnoszę o to, żeby komisja zawnioskowała do 
Prezydenta. 
 

USTALENIA KOMISJI - WNIOSEK                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska zwraca się z prośbą do Pana 
Prezydenta o rozważenie możliwości dofinansowania wyjazdu letniego młodzieży z 
dzielnicy Orunia – Św. Wojciech – Lipce, uczęszczających do Domu Sąsiedzkiego 
przy ul. Gościnnej 14, gdzie prowadzone jest centrum aktywizacji społecznej (CAS) 
dla młodzieży zagrożonej wykluczeniem społecznym. 
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Wniosek został podjęty przez Komisję jednogłośnie – 7 głosami za.  
 
Wniosek nr 70-4/14-1/2018 stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Kolejna rzecz. Jest odpowiedź dotycząca zadanych pytań na posiedzeniu 19-tego z 
Gdańskiego Zarządu Dróg i Zieleni dotyczących Działu Parkowania Inżynierii Ruchu 
Gdańskiego Zarządu Dróg i Zieleni odnotowały co najmniej dwa wnioski pisemne, 
pięć wniosków telefonicznych w sprawie rozszerzenia strefy płatnego parkowania w 
Gdańsku w rejonie północnym sektora Stare Miasto. Suma opłat za postój pojazdów 
w strefie płatnego parkowania w Gdańsku w 2017 roku w formie abonamentów i 
opłat zryczałtowanych wyniosło 668 tys. zł. Tu są wszystkie informacje dotyczące 
parkowania, o które były pytania. Zostało to mailowo do Państwa wysłane.  
Kolejno pismo z RIO – wystąpienia pokontrolne dotyczące najistotniejszych 
nieprawidłowości stwierdzonych podczas kontroli, także też państwo macie cały 
raport. Też to państwo otrzymali.  
Kolejna korespondencja z RIO dotycząca uchwały w sprawie ustalenia trybu 
udzielania rozliczenia dotacji budżetu dla przedszkoli i innych form wychowania 
przedszkolnego. Także mogą się państwo z tym zapoznać.  
Czy są jeszcze jakieś wnioski, sprawy wniesione? Nie widzę. Widzimy się nietypowo 
19-tego w czwartek o 16-tej.     
 
Następnie Przewodniczący zamknął posiedzenie Komisji. 
 
 

Koniec -  godz.17:20 
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